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§ 1 
Anmälan av justerare och dag för justering  
  
  
Anmäldes att protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 26 augusti 2021 hade justerats den 30 augusti 
2021. Ordföranden tillkännagav att dagens protokoll skulle justeras 
den 4 oktober 2021. Mårten Risdal utsågs att jämte ordföranden 
justera protokollet. 
  
Sammanträdet genomfördes på grund av rådande restriktioner med 
begränsad närvaro i sammanträdesrummet. Kjell-Åke Karlsson (M), 
Britt Tryding (M), Lou-Ann Wejke-Norberg (M), Henrik Sjölander 
(M), Fritz Lennáard (M), Paulina Draganja (L), Staffan Gustavsson 
(MP), Johanna Karsson (S), Jan-Åke Porseryd (S), Felicia Schartner 
Giertta (S), Maria Ekberg (V), EvaLena Varhelyi (V), Daniel 
Nilsson-Brodén (V), Liliane Åkerlund (SD), Jenny Hallgren, 
Lärarförbundet samt tjänstepersonerna Catharina Liljedahl, Lena 
Forsberg, Lisa Maidell, Leila Massih, Pål Tennek, Fanny 
Eklund och Frida Mattsson deltog på distans under paragraferna 1-
24. Anna Hamlin och Lena Slotte deltog under paragraferna 1-31. 
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§ 2 
Anmälan av medborgarförslag  
  
  

  
  
Kungsholmens stadsdelsnämnd beslutar enligt förvaltningens 
förslag: 
  
Medborgarförslag om fler träd (2 förslag) 
Dnr KUNG 2021/357 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för beredning. 
  
Medborgarförslag om utegym 
Dnr KUNG 2021/373 
Beslut: Medborgarförslaget överlämnas till parkmiljöavdelningen 
för besvarande. 
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§ 3 
Medborgarförslag om grusväg  
KUNG 2021/229 
 

Beslut  
  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Den 22 april inkom ett medborgarförslag till förvaltningen 
angående en upptrampad stig som går från Kristinebergs strand 1 
till plaskdammen i Kristinebergs strandpark. Förslagsställaren 
föreslår att stigen ska permanentas med antingen grus eller asfalt. 
Förvaltningen ser att det finns anledning att förbättra gångvägen 
och anlägga en permanent grusväg för att förbättra tillgängligheten 
och att undvika att lera kommer med till plaskdammsområdet. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/229-4 Grusgång Kristinebergs strandpark 
 KUNG 2021/229-3 Medborgarförslag om grusgång för 

publicering 
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§ 4 
Medborgarförslag om tennis och skridskobana  
KUNG 2021/248 
 

Beslut  
  
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen planerar att rusta upp ytan efter förskolan med 
preliminär byggstart 2024-2025. Innan dess planeras 
ett  programarbete pågå under 2023 som syftar till att utreda 
platsens förutsättningar och behov. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/248-4 Medborgarförslag om tennis och 
skridskobana  

 KUNG 2021/248-2 Medborgarförslag om tennis och 
skridskobana för publicering 
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§ 5 
Tertialrapport 2  
KUNG 2021/363 
 

Beslut  
  
1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 2, inklusive bilagor 
och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
  
2. Stadsdelsnämnden beslutar att utifrån de synpunkter som 
inkommit från kommunstyrelsens remiss samt förvaltningens 
pågående utredning av alternativa platser för badplatser på 
Kungsholmen återta hemställan till kommunstyrelsen om att häva 
badplatsen vid Lilla Essingens södra strand. 
  
3. Stadsdelsnämnden anmäler omslutningsförändringar om 40,2 
mnkr. 
  
4. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
I tertialrapport 2 redovisas hur och i vilken omfattning nämnden 
bidrar till att uppfylla kommunfullmäktiges tre inriktningsmål. 
Prognosen är att samtliga inriktningsmål uppfylls. Måluppfyllelsen 
samt en kortfattad redovisning av den verksamhet som bedrivits 
beskrivs under respektive mål för verksamhetsområdet. 
Måluppfyllelsen följer den bedömning som styrs av ILS-webb. För 
indikatorer som inte uppfylls helt alternativt prognostiseras att inte 
uppfyllas helt lämnas en kommentar under respektive indikator 
 
  
  

Särskilda uttalanden 
  
Marie-Louise Siverstrand (V) lämnade följande uttalande: 
  
Vi ser nu äntligen vad vi alla hoppas är början på slutet av 
pandemin, men än är det inte över. Stockholmarna och stadens 
verksamheter börjar sakteliga återgå till normalläge även om allt 
inte är som vanligt. Stadsdelsnämndernas verksamheter har blivit 
kraftigt påverkade av pandemin under hela perioden och vi vet ännu 
inte vilka långsiktiga effekter pandemin kommer att föra med 
sig. Nämndens medarbetare har arbetat hårt under en lång 
period och det hälsofrämjande arbetet behöver få de resurser som 
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krävs för att se till att alla har en bra arbetsmiljö. Något som tyvärr 
syns väldigt tydligt i de höga sjukskrivningstalen. Medarbetarna 
inom vård och omsorg behöver få fler kollegor och cheferna en 
budget utan sparkrav.  
  
Med vår budget skulle välfärden stärkas och stadsdelsnämnderna 
skulle få långsiktigt stabila budgetramar istället för korta satsningar 
på enskilda projekt. De som arbetar i välfärden ska aldrig behöva 
oroa sig för nedskärningar och orimliga effektiviseringskrav. De ska 
känna att de har förutsättningar för att göra sitt jobb på bästa sätt. 
Det krävs även långsiktiga kompetensutvecklingsmedel med fokus 
på fortbildningsbehovet i förskola, socialtjänst, LSS och 
äldreomsorg. 
  
  
Max Almflod (SD) lämnade följande uttalande: 
  
Tertialrapport 2 har inkommit till stadsdelsnämnden som ger en 
överblick kring förvaltningens arbete i relation till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål. 
  
Sverigedemokraterna ser positivt på att ett flertal inriktningsmål ser 
ut att uppfyllas under verksamhetsåret, samt att många 
verksamheter håller hög kvalitet Detta till trots kan det konstateras 
att en rad för stockholmarna viktiga frågor försummats genom de 
inriktningsmål som satts upp av kommunfullmäktige, samt hur de 
följs upp. 
  
I en situation där den allmänna samhällsdebatten präglas av 
reportage om grov kriminalitet och en betydande andel av 
befolkning känner sig otrygga på kvällar och i offentliga miljöer 
anser vi att inriktningsmålen är otillräckliga, och att mer behövs 
göras. Trots att brottsbekämpning är en i stor utsträckning nationell 
fråga finns det otaliga trygghetsfrämjande förslag, som 
Sverigedemokraterna tidigare presenterat, som kan spela en 
avgörande roll. 
  
Utvecklingen av Stockholms infrastruktur har sedan länge 
prioriterat vissa samhällsgrupper framför andra, och därigenom 
banat väg för en ordning där de som är beroende av bil 
bortprioriteras till förmån för andra grupper. Det är 
Sverigedemokraternas bestämda uppfattning att transportslag inte 
ska vara avgörande när det gäller rätten till god framkomlighet och 
möjlighet att få vardagen att gå ihop. Dieselförbud, vidare 
uppskjutning av östralänken och utbyggnad av cykelbanor på 
bekostnad av bilväg är bara ett fåtal exempel på hur möjligheterna 
till framkomlighet försämras i Stockholm. 
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Inriktningsmålet att Stockholm byggs attraktivt är även det 
kontroversiellt. Tillbyggnaden av Liljevalchs och de starka 
protesterna, som i sig bara är toppen på ett isberg, pekar tydligt på 
diskrepansen mellan folkviljan och de styrande i frågan om hur 
Stockholm utvecklas. Även här har Sverigedemokraterna länge 
understrukit behovet av en mer folkförankrad inriktning där även 
medborgarnas uppfattning av skönhet tas i beaktande. Den 
presenterade tertialrapporten visar på hur förvaltningens arbete i 
många avseenden går i en positiv riktning, medan det i många 
avgörande fall går mot fel håll på grund av feltänkta inriktningsmål 
uppsatta av stadshusmajoriteten. Sverigedemokraterna kommer 
även fortsatt att arbeta för ett tryggare och mer demokratiskt 
Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/363-6 Tertialrapport 2 2021 Kungsholmens 
stadsdelsnämnd 

 KUNG 2021/363-1 Bilaga 1 - Uppföljning Klimatinvestering 
Kh 21 

 KUNG 2021/363-2 Bilaga 2 Sjukfrånvaro 
 KUNG 2021/363-3 Bilaga 3 Verksamhetsvolymer och 

statistik 
 KUNG 2021/363-4 Blankettset Sdn08 T2 2021 
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§ 6 
Reviderade regler för föreningsbidrag samt fördelning av 
föreningsbidrag  
KUNG 2021/328 
 

Beslut  
  

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till re-
viderade regler för föreningsbidrag till lokala föreningar. 
  

2. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till för-
delning av föreningsbidrag period 2, 2021 

 

Sammanfattning av ärendet  
  
Enligt Stockholms stads budget 2021 ska alla beslut gällande 
föreningsstöd till lokala föreningar beslutas av stadsdelsnämnden 
och kan därmed inte delegeras. 
 
  

Särskilt uttalande 
  
Max Almflod (SD) lämnade följande uttalande: 
  
Vi välkomnar beslutet att kriterierna för vilka föreningar och 
personer som idag tilldelas kulturstöd ses över genom att införa ett 
demokrativillkor. Staden ska inte bidra med skattemedel till 
föreningar och projekt som i grunden bejakar kulturer där kvinnor 
är underställda män och/eller till organisationer som bedriver en 
verksamhet som strider mot våra lagar och regler. Det är också 
viktigt att demokrativillkoren ser till att stöd inte ges till föreningar 
som exkluderar personer på grund av politisk åsikt, kön eller 
etnicitet. Kontroller och redovisning av beviljade kulturstöd bör 
vara mer omfattande än vad de är idag, framför allt är det viktigt att 
kontrollerna inte utförs av föreningarna själva eller deras 
överordnade organisation. Uppföljning och redovisning är ett viktigt 
verktyg för att säkerställa att skattemedel används på ett korrekt sätt 
och för att upptäcka bidragsfusk. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/328-12 Reviderade regler för föreningsbidrag 
till lokala föreningar samt fördelning av föreningsbidrag 
ansökningsomgång 2, 2021 

 KUNG 2021/328-13 Ansökan om föreningsbidrag-
projektbidrag Kungsholmen 
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 KUNG 2021/328-14 Regler för föreningsbidrag till lokala 
föreningar på Kungsholmen 
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§ 7 
Fyllnadsval till stadsdelsnämndens sociala delegation  
KUNG 2021/333 
 

Beslut  
  
1.     Till ledamot, tillika vice ordförande, i sociala delegationen 
utses Johanna Karlsson (S). 
  
2.     Till ersättare i sociala delegationen utses Jan-Åke Porseryd (S). 
  
3.     Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
  
En av sociala delegationens ledamöter, tillika vice ordförande, 
lämnar sitt uppdrag i delegationen. Ny ledamot, tillika vice 
ordförande behöver utses. Förändringen medför att även ny 
ersättare behöver utses. 
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§ 8 
Fyllnadsval till rådet för funktionshinderfrågor  
KUNG 2021/334 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden utser nya ledamöter enligt fyllnadsnominering 
från Funktionsrätt Stockholms stad. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/334-2 Fyllnadsnominering rådet för 
funktionshinderfrågor 

 KUNG 2021/334-1 Avsägelse och fyllnadsnominering 
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§ 9 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt 
socialtjänstlagen och LSS  
KUNG 2021/385 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden godkänner rapporteringen och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Denna rapportering avser 16 beslut enligt SoL inom äldreomsorg 
samt 11 beslut enligt LSS och fyra beslut enligt SoL inom omsorg 
om personer med funktionsnedsättning. Rapporteringen avser 
kvartal 2-2021 och rapporteras till IVO samt stadens 
äldreförvaltning, socialförvaltning och revisionskontor. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/385-1 Rapportering av ej verkställda beslut 
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§ 10 
Skrivelse om utökade idrottsmöjligheter på stadens mark  
KUNG 2021/215 
 

Beslut  
  
1.      Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
2.      Skrivelsen och förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas till 
idrottsnämnden för kännedom. 
  
3.      Skrivelsen och förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas till 
utbildningsnämnden för kännedom. 
  
4.      Skrivelsen och förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas till 
Skolfastigheter i Stockholm AB (SISAB) för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Förvaltningen anser att skrivelsen lyfter angelägna perspektiv på 
planeringen av möjligheter för motion och rörelse. Enligt 
förvaltningen ligger skrivelsen i linje med Stockholms stads arbete 
med att främja idrott och folkhälsa. Förvaltningen anser också att 
samverkan och en helhetsplanering är en förutsättning i det arbetet. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/215-2 Skrivelse om utökade idrottsmöjligheter 
på stadens mark 

 KUNG 2021/215-1 Skrivelse idrott 
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§ 11 
Skrivelse om serveringstillstånd  
KUNG 2021/265 
 

Beslut  
  
Tjänsteutlåtandet lämnas som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
I en skrivelse till stadsdelsnämnden önskar Socialdemokraterna få 
en redogörelse för vilka faktorer som ingår i bedömningen av de 
sociala aspekterna vid ansökan om serveringstillstånd samt vilka 
platser på Kungsholmen som det idag finns sociala aspekter som 
innebär att ett nytt serveringstillstånd skulle innebära problem. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/265-2 Skrivelse om serveringstillstånd 
 KUNG 2021/265-1 Skrivelse serveringstillstånd 
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§ 12 
Om hemlöshetskartläggningen  
KUNG 2021/303 
 

Beslut  
  
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Hemlöshetskartläggningen visar att det under det aktuella 
mätdygnet 2020 fanns 64 personer i hemlöshet inom Kungsholmens 
stadsdelsnämndsområde; 18 kvinnor och 46 män. 45 av dessa hade 
vad som i rapporten beskrivs som en mer stadigvarande 
boendesituation. Förvaltningen arbetar aktivt för att motverka 
hemlöshet genom förebyggande och akuta åtgärder. Samverkan sker 
bland annat med hyresvärdar för att minska risken för vräkning. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/303-2 Svar på skrivelse om hemlöshet 
 KUNG 2021/303-1 Skrivelse om hemlöshet 
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§ 13 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025  
Svar på remiss 
KUNG 2021/309 
 

Beslut  
  
Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 
remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Biblioteksplanen, som formulerar fem strategiska förflyttningar för 
biblioteksverksamheten de kommande åren, siktar på att biblioteken 
ska bidra till en stad som är världsledande i att leva upp till 
mänskliga rättigheter och barnrätt. Mångfald, innovationer, 
nytänkande och tillgänglighet är ledord. Uppdraget formuleras i 
bibliotekslagen; prioriterade målgrupper är personer med 
funktionsnedsättning, nationella minoriteter, personer med annat 
modersmål än svenska samt barn och ungdomar. Detta står 
förvaltningen helt bakom. 
 
  
  

Särskilda uttalanden 

  
Mårten Risdal (S) och Marie-Louise Siverstrand (V) lämnade 
följande gemensamma uttalande: 
  
Förslaget på biblioteksplan för 2022-2025 är en genomarbetad och 
gedigen produkt som bygger på ett arbetssätt där man lyssnat på 
Stockholmarnas erfarenheter och behov av biblioteksverksamheten i 
staden. Biblioteksplanen är fylld av berättelser som visar på hur 
viktigt biblioteket är som samhällsinstitution och hur stolta vi ska 
vara över den fantastiska biblioteksverksamhet vi har idag. 
  
Staden växer, biblioteksbesökarnas och läsarnas beteendemönster 
har förändrats kraftigt över tid vilket fodrar att biblioteken behöver 
anpassa sin verksamhet för att möta stockholmarna på ett bättre sätt. 
Vi delar därför biblioteksplanens lovvärda ambition om att göra 
biblioteken mer relevanta än någonsin och det finns ett behov av att 
stärka bibliotekens förutsättningar för att klara av sitt oerhört 
samhällsviktiga och omfattande uppdrag. Det handlar både om 
stärkt finansiering och att ta kliv framåt för att Stockholms bibliotek 
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ska ligga i framkant nationellt och hålla högsta möjliga kvalitet.  
 
Vi vill dock vara tydliga med att strategiska förflyttningar behöver 
ske varsamt och med eftertanke. När biblioteken får ett förändrat 
uppdrag på strukturell nivå måste man säkerställa att det inte sker 
på bekostnaden av en likvärdig tillgång till biblioteken för alla 
Stockholmare oavsett utbildningsbakgrund eller var i staden man 
bor. 
  
När det gäller de nya strategiska förflyttningar som presenteras i 
biblioteksplanen är vi i grunden positiva till förslagen, men vi ser att 
det finns risker och utmaningar som utan noga avvägningar och 
fullgod finansiering kan leda till oönskade effekter.  
  
Från bibliotekets bestånd till stockholmarnas samling 
Det finns flera vinster att göra när biblioteken går från ett lokalt 
bestånd till en gemensam boksamling. En modern logistikkedja där 
det blir lättare för användarna att beställa böcker kan innebära 
förbättrad service och effektiviseringar av biblioteksverksamheten 
där mängden transporter minskas och resurser frigörs till att 
förbättra programverksamheten.  
Däremot finns det problem och risker med att från lokala bestånd 
till en så kallad flytande samling. För att en flytande samling ska 
fungera fullt ut och stärka likvärdigheten behöver beteendemönstret 
se liknande ut i hela staden, vilket inte är fallet idag. Om boende i 
innerstaden i högre grad beställer och efterfrågar böcker av olika 
kategorier än vad boende i våra ytterförorter gör kommer böcker att 
koncentreras till biblioteken som ligger centralt. Det skulle vara 
förödande. 
 
Särskilt viktigt är det att barnböcker inte ingår i stadens 
gemensamma bestånd utan att varje enskilt bibliotek har en 
barnavdelning där böckerna ingår i det egna beståndet. Det finns 
skäl till att fundera noggrant vilka andra typer av böcker som bör 
ingå bibliotekens egna bestånd för att motverka de negativa sidorna 
med att ha en flytande samling.  
 
Från biblioteket mitt i byn till bibliotek i hela staden 
Vi ställer oss grunden positiva till att varje stadsdel har ett 
nodbibliotek som kan erbjuda ett bredare utbud av böcker och 
programverksamhet. Däremot ställer vi oss starkt kritiska till att den 
här utvecklingen sker på bekostnad av våra mindre lokala bibliotek.  
 
Biblioteket mitt i byn har inte tappat relevans. Tvärt om menar vi att 
ett levande lokalt bibliotek i närområdet är viktigare än någonsin. 
Ett bemannat bibliotek med en god programverksamhet, särskilt för 
barn och unga, ska vara hjärtat av våra lokalsamhällen där alla 
medborgare känner sig välkomna. Den här mandatperioden har 
samhällsservicen i staden försämrats på många platser, särskilt i 
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våra ytterförorter. En reducering av de lokala biblioteken skulle 
vara ett dråpslag i det avseendet på många platser. 
  
Vidare går och cyklar många barn och föräldrar till sitt lokala 
bibliotek för att låna böcker. Hur många av dessa skulle ta sig till ett 
nodbibliotek en eftermiddag efter förskolan när det lokala 
biblioteket inte finns kvar eller har minskad tillgänglighet? Att 
lägga ner, ta bort bemanningen eller reducera tillgängligheten till 
dessa skulle skapa oerhört negativa effekter för barnens läsande, 
läskunnighet och den lokala samhällsservicen som biblioteken är en 
essentiell del av.  
 
Det är helt oacceptabelt att utbyggnaden av nodbiblioteksstrukturen 
sker på bekostnaden av våra mindre bibliotek och därför förutsätter 
vi att biblioteksplanen möts upp av en stärkt finansiering från den 
grönblå majoriteten som möjliggör för utvecklingen av 
notbiblioteken samtidigt som vi också stärker våra lokala bibliotek.  
 
Från kopieringsrum till samhällsuppdrag 
Biblioteken är en plats som många olika typer av människor söker 
sig till för ärenden som inte har med läsning eller utlån av medier av 
olika slag. Samhällsservicen som biblioteken erbjuder i form av 
vägledning, stöd av olika slag och tillgång till datorer, kopiatorer 
och wi-fi är mycket uppskattad och viktig för många stockholmare. 
Vi ställer oss positiva till att den här delen av bibliotekens 
kärnverksamhet lyfts upp i biblioteksplanen, men vi hade önskat att 
man tog ett ytterligare kliv och föreslog att varje bibliotek också ska 
ha ett medborgarkontor. På flera platser är bibliotek och 
medborgarkontor samlokaliserade och vi anser att det finns goda 
skäl att höja ambitionsnivån för samhällsservicen för alla stadens 
bibliotek. 
Vidare anger biblioteksplanen att all verksamhetsutveckling bör 
utgå från att utforma en så inkluderande verksamhet för så många 
som möjligt. Biblioteket beskrivs som en plats som ska vara 
inbjudande, trygg och tillgänglig för alla. En plats med tydlig 
struktur för det trygghetsskapande arbetet - och med ett tydligt 
uppdrag om att anpassa sig till användarnas behov. Exempelvis lyfts 
Barnrättsperspektivet på ett tydligt sätt, men däremot lyser HBTQ+ 
perspektivet med sin frånvaro. 
För att biblioteken fortsatt ska kunna bidra till att en stad som lever 
upp till mänskliga rättigheter och mångfald så krävs det också att 
det finns en bredd bland de prioriterade målgrupperna. Biblioteken 
är samhällsviktig aktör och deras aktiva arbete för hbtq+ personer 
kan göra stor skillnad för den enskilda att inkluderas i staden. 
Svensk biblioteksförening har bland annat utformat en guide för 
bibliotekens arbete med just hbtq+ frågor, med syfte att inspirera 
verksamma inom bibliotekssektorn. Där beskrivs bland annat vikten 
av ett medvetet inkluderande för att bättre kunna skapa en miljö där 
alla känner sig välkomna, och trygga. Dit når biblioteken genom 
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kompetensutveckling och normkritiska perspektiv som är viktiga 
inte vara för det direkta arbetet i biblioteksrummen utan också vid 
marknadsföring, rekrytering och planering. Att inkludera och 
synliggöra hbtq+ perspektivet i biblioteksutvecklingen, och 
prioritera det i föreningens arbete, bör vara en självklarhet. Inte ens 
biblioteken är fria från hot och våld, och vi har de senaste åren sett 
flera exempel runt om i landet på när extrema krafter försöker 
inskränka de mänskliga rättigheterna genom att påverka vilka 
flaggor som får hängas upp mm. 
  
  
Max Almflod (SD) lämnade följande uttalande: 
  
Sverigedemokraterna ser positivt på att det presenteras en plan för 
bibliotekens framtid i Stockholms stad. Den centrala 
utgångspunkten för alla bibliotek har varit och bör vara att vara en 
plats för förkovring och kunskapsspridning. I tider av förändrade 
konsumtions- och levnadsmönster är det av stor vikt att föra 
diskussioner om hur vi kan bevara och värna centrala institutioners 
roll i framtiden. Bibliotekens roll att bevara viktig litteratur och 
blivit än mer viktigt då allt mer digitaliseras. 
  
Biblioteken har en central roll att spela i att skapa mötesplatser och 
erbjuda kunskap för de som annars kanske inte har tillgång till det. 
Inte minst är det en avgörande resurs för de i behov av tekniskt stöd. 
Stockholms stadsbibliotek är lika gammalt som den svenska 
demokratin och Sveriges bibliotekstraditioner är en del av den 
svenska kulturen. I ett allt mer digitaliserat och bild influerat 
samhälle blir därtill bibliotekens roll allt viktigare, så att läs- samt 
språkkunskaper inte halkar efter hos nästkommande generationer. 
  
Vidare ställer vi oss skeptiska till förslaget om ”förtroendeöppet”, 
ett koncept som syftar till att hålla biblioteken öppna utan 
närvarande personal, då stadens bibliotek har haft problem med 
ungdomsgäng som bidragit till en otrygg och ogästvänlig miljö för 
övriga besökare. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/309-2 Tjänsteutlåtande 
 KUNG 2021/309-1.3 Mer relevant än någonsin - 

Biblioteksplan 2022-2025 
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§ 14 
Säkerställa tillgången till syrgas på Stockholms stads 
vård- och omsorgsboenden  
Svar på remiss 
KUNG 2021/198 
 

Beslut  
  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Behov av syrgas kan redan idag tillgodoses. Det är regionen som är 
ansvarig för läkarinsatserna och för att ordinera syrgas. Det behöver 
tydliggöras vilken vårdnivå stadens vård och omsorgboende ska ha 
och därmed också läkarens ansvar och tillgänglighet. 
 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
Max Almflod (SD) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från sverigedemokraterna. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Max Almflod (SD) reserverade sig med hänvisning till sitt förslag 
enligt följande: 
  

1. Att bifalla motionen 
  

2. Därutöver vill vi anföra följande: 
  
Coronapandemin har slagit hårt mot Stockholm och Sverige. Då 
äldre räknas som riskgrupp ska de äldres som vårdas på någon av 
Stockholms stads vård- och omsorgsboenden säkerställas att de har 
tillgång till adekvat vård som ankommer deras behov. 
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Äldre människor, både friska och multisjuka, kan få svåra problem 
med syresättningen under pågående covid-19-infektion men även i 
sviterna efter en covid-infektion. Problemen med äldres syresättning 
är inte endast begränsad till covid-19, utan även sjukdomar som 
KOL eller en partiell eller hel lobektomi kan påverka 
syresättningen. Tillgången på syrgas kan därför spela en 
livsavgörande roll för denna grupp. 
SD anser därför att tillgången på syrgas bör öka. Speciellt då 
coronapandemin ännu inte är över. 
  
IVO har tidigare granskat flertalet äldreboenden och har kommit till 
den slutsatsen att flera patienter har blivit felbehandlade. IVO 
arbetar vidare just nu med tillsynsbeslut av kommunala aktörer och 
deras ansvarsområden. Stockholms stad har ett stort ansvar för de 
äldre som vistas på stadens äldreboenden. 
  
Vi måste kunna säkerställa att rätt behandling ordineras och att 
behandling med syrgas genomförs på ett för brukaren säkert sätt. 
Förutom syrgas måste även lämplig utrustning, exempelvis 
syrgaskoncentrator, portabla syrgasflaskor och 
förbrukningsutrustning finnas tillgängligt. 
  
Vi föreslår därför kommunfullmäktige att tillsätta en utredning av 
Stockholms stads möjligheter att säkerställa tillgången till syrgas 
och annan adekvat materiel på Stockholms vård- och 
omsorgsboenden. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/198-3 Tjänsteutlåtande 
 KUNG 2021/198-1.1 Motion om att säkerställa tillgången till 

syrgas på Stockholms stads vård- och omsorgsboenden 
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§ 15 
Professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare  
Svar på remiss 
KUNG 2021/345 
 

Beslut  
  
  
1. Kungsholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
  
2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Det nationella professionsprogrammet föreslås bestå av två delar. 
Den ena delen är en nationell struktur för kompetensutveckling för 
rektorer, lärare och förskollärare samt ett nationellt 
meriteringssystem för legitimerade lärare respektive förskollärare. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/345-2 Svar på remiss om professionsprogram 
 KUNG 2021/345-1.2 Promemorian - Professionsprogram för 

rektorer, lärare och förskollärare 
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§ 16 
Utöka antalet båtplatser i Stockholm  
Svar på remiss 
KUNG 2021/312 
 

Beslut  
  

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Inom stadsdelsområdet finns bla. elva hamnanläggningar för 
småbåtar, fyra strandbad och ett sammanhållet promenadstråk med 
vattenkontakt.Förvaltningen bedömer det inte som möjligt att 
anlägga nya hamnanläggningar för fritidsbåtar inom 
stadsdelsområdet. Nya hamnanläggningar skulle inskränka 
möjligheten till vattenkontakt och medföra en icke positiv 
utbyggnad av infrastruktur med vägar och parkeringsplatser. 
 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Rasmus Jonlund (L) föreslog att nämnden skulle besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
Max Almflod (SD) föreslog att nämnden skulle besluta enligt ett 
förslag från Sverigedemokraterna. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 
hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
  
Max Almflod (SD) reserverade sig med hänvisning till sitt förslag 
enligt följande: 
  

1. Att motionen tillstyrks. 
  

2. Att därutöver anföra följande: 
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En motion från Sverigedemokraterna har inkommit till 
stadsdelsnämnden syftande till att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm, och därmed underlätta båtägandet. 
Sverigedemokraterna vill att båtägandet ska underlättas för 
stockholmarna och vara en av många faktorer som gör staden till en 
attraktiv plats bo i. Att åka båt är för många stockholmare en 
omistlig del av sommar och semester – stadens tillgång till vatten 
och närhet till skärgården gör Stockholm attraktivt. Trots en tydlig 
efterfrågan av båtplatser är dagens arbete för att tillmötesgå denna 
långt ifrån tillräcklig. Genom att utöka antalet båtplatser, anlägga 
nya båtklubbar och i större utsträckning inkludera båtplatser vid 
planerande av nya stadsdelar kan ett båt vänligare Stockholm 
skapas. 
SD anser att med framförhållning skulle kunna inplanera 
anläggandet utav fler båtplatser, utan att inskränka på medborgarnas 
möjlighet till vattenkontakt. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/312-3 Svar på remiss om att utöka antalet 
båtplatser i Stockholm 

 KUNG 2021/312-1.3 Motion om att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm 
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§ 17 
Handlingsplan mot nedskräpning på land och i vatten  
Svar på remiss 
KUNG 2021/297 
 

Beslut  
  
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Paragrafen justeras omedelbart 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Nämnden och förvaltningen är positiv till handlingsplanen mot 
nedskräpning på land och i vatten, och anser att den ligger i linje 
med bland annat stadens miljöprogram 2020–2023 andra styrande 
dokument. Förvaltningen anser att relaterade styrdokument med 
fördel kan nämnas i handlingsplanen så att det blir tydligare hur 
stadens miljöarbete hänger ihop och hur de överlappar varandra. 
 
Handlingar i ärendet 

 KUNG 2021/297-3 Svar på handlingsplan mot nedskräpning 
på land och i vatten 

 KUNG 2021/297-2.3 Handlingsplan mot nedskräpning på 
land och i vatten 2021-2024 
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§ 18 
Anmälan av delegationsbeslut  
  
Beslut 2021-07-05 av stadsdelsdirektören om samråd till tunnelbana 
till Älvsjö, dnr KUNG 2021/298. 
  
Beslut 2021-08-13 av avdelningschef om bygglovsremiss på Store 
Essingen, KUNG 2021/339. 
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§ 19 
Anmälan av balanslista  
  
Anmälan av balanslista för september 2021. 
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§ 20 
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
  
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2021-09-
27 
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§ 21 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet  
  
Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 2021-09-27 
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§ 22 
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen  
  
Anmälan av protokoll från förvaltningsgruppen 2021-09-23 
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§ 23 
Stadsdelsnämndens frågor  
  
Fråga från Mårten Risdal om arbete om kulturfrågor. Frågan 
besvarades med att Helene Mårtensson har börjat anställning som 
kulturstrateg. 
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§ 24 
Information från stadsdelsförvaltningen  
  
Anna Hamlin har tillträtt som chef för socialtjänstavdelningen. 
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